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New CEO Appointment for Canadian Parents for French Network 

 
Ottawa, January 15, 2025 – The Canadian Parents for French (CPF) Network is excited to 
announce the appointment of Derrek Bentley as the new Network CEO effective March 10, 
2025. 
 
Derrek Bentley is a highly experienced, bilingual leader with a strong track record in the not-for-
profit sector, particularly in the promotion of official language bilingualism and the advocacy for 
the inclusion of French second-language learners within the broader Canadian Francophonie. 
Known for his expertise in community-based education, public speaking, communication, event 
facilitation, and leadership of both youth and staff, Derrek is passionate about advancing 
opportunities for French language learners. He holds a Master’s degree in Peace and Conflict 
Studies from the University of Manitoba and the University of Winnipeg. A distinguished leader 
in the community, Derrek was named a CBC Manitoba Future 40 Finalist and is the youngest 
recipient of the Prix Riel from the Société de la francophonie manitobaine. He is no stranger to 
the CPF Network, having served in various volunteer leadership roles, including as National 
President. 
 
This appointment follows a thorough four-month search process initiated in September 2024, 
following the planned departure of long-time CPF Network CEO Nicole Thibault at the end of 
March 2025. A comprehensive transition plan will take effect in March, with the formal 
leadership handover scheduled for April 2025. 
 
The CPF Network’s Board of Directors and leadership are enthusiastic about the opportunities 
ahead under Derrek Bentley’s leadership. His appointment brings a renewed sense of optimism 
and potential for innovation, collaboration, and growth across the CPF Network and with its 
partners. 
 
Kate Ashley, President of the CPF National Board, commented: “We are thrilled to welcome 
Derrek as our new CEO. His experience, vision, and commitment to the values of bilingualism 
and inclusion make him an ideal leader to guide CPF into its next chapter. We look forward to 
the continued growth and success of CPF under his direction.” 
 
The CPF Network also extends its heartfelt gratitude to Nicole Thibault for her dedicated 
leadership over the past ten years. Under her stewardship, CPF saw significant revenue growth 
that effectively doubled the national budget, bolstered the organization’s capacity and 
professional profile, clarified governance and operational roles, and expanded its advocacy 
efforts. Nicole also led CPF through a successful digital transformation during the pandemic, 
resulting in increased membership and impactful virtual programming. 
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For more information or to arrange an interview, please contact:  
Cathy Stone, CPF Network Director of Operations, cstone@cpf.ca.  
 
 
 
 
Canadian Parents for French is a nationwide, research-informed, volunteer organization that promotes and 
creates opportunities to learn and use French for all those who call Canada home. In 2016, CPF was honored 
with the Award of Excellence in the Promotion of Linguistic Duality by the Office of the Commissioner of 
Official Languages for its outstanding advocacy. Founded in 1977 by passionate parent advocates with the 
strong backing of former Official Languages Commissioner Keith Spicer, CPF celebrated its 40th anniversary 
in 2017 and looks forward to marking its 50th anniversary in 2027. 
 
 

Nomination d’un nouveau DG pour le Réseau Canadian Parents for French 

Ottawa, le 15 janvier 2025 – Le Réseau de Canadian Parents for French (CPF) est heureux 
d'annoncer la nomination de Derrek Bentley en tant que nouveau DG du Réseau, à compter du 
10 mars 2025. 

Derrek Bentley est un leader bilingue hautement expérimenté, avec un solide parcours dans le 
secteur à but non lucratif, notamment dans la promotion du bilinguisme officiel et la défense de 
l'inclusion des apprenants de français langue seconde au sein de la francophonie canadienne. 
Reconnu pour son expertise en éducation communautaire, prise de parole en public, 
communication, facilitation d’événements et direction tant des jeunes que du personnel, Derrek 
est passionné par l’avancement des opportunités pour les apprenants de la langue française. Il 
détient une maîtrise en études de la paix et des conflits de l’Université du Manitoba et de 
l’Université de Winnipeg. Leader distingué au sein de la communauté, Derrek a été nommé 
finaliste des Future 40 de CBC Manitoba et est le plus jeune récipiendaire du Prix Riel de la 
Société de la francophonie manitobaine. Il n’est pas étranger au Réseau des PCF, ayant occupé 
divers rôles de leadership bénévole, notamment celui de président national. 

Cette nomination fait suite à un processus de recherche approfondi de quatre mois, lancé en 
septembre 2024, à la suite du départ prévu de la DG sortante du Réseau de CPF, Nicole 
Thibault, à la fin mars 2025. Un plan de transition détaillé entrera en vigueur en mars, avec un 
transfert formel de leadership prévu pour avril 2025. 

Le Conseil d’administration et la direction du Réseau de CPF sont enthousiastes quant aux 
opportunités à venir sous la direction de Derrek Bentley. Sa nomination insuffle un nouveau 
souffle d’optimisme et de potentiel pour l'innovation, la collaboration et la croissance au sein du 
Réseau de CPF et avec ses partenaires. 
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Kate Ashley, présidente du Conseil national de CPF, a déclaré : « Nous sommes ravis 
d’accueillir Derrek en tant que nouveau DG. Son expérience, sa vision et son engagement envers 
les valeurs du bilinguisme et de l’inclusion font de lui un leader idéal pour guider CPF dans son 
prochain chapitre. Nous avons hâte de voir le Réseau continuer à croître et à réussir sous sa 
direction. » 

Le Réseau de CPF tient également à exprimer sa sincère gratitude à Nicole Thibault pour son 
leadership dévoué au cours des dix dernières années. Sous sa direction, CPF a connu une 
croissance significative de ses revenus, doublant effectivement le budget national, renforçant la 
capacité et le profil professionnel de l’organisation, clarifiant les rôles de gouvernance et 
opérationnels et élargissant ses efforts de plaidoyer. Nicole a également guidé le Réseau CPF à 
travers une transformation numérique réussie pendant la pandémie, ce qui a entraîné une 
augmentation des adhésions et un programme virtuel impactant. 

Pour plus d'informations ou pour organiser une entrevue, veuillez contacter : 
Cathy Stone, Directrice des opérations du Réseau CPF, cstone@cpf.ca. 

 

 
Canadian Parents for French est une organisation nationale, guidée par la recherche et composée de 
bénévoles, qui promeut et crée des opportunités d'apprendre et d'utiliser le français pour tous ceux qui 
appellent le Canada chez eux. En 2016, CPF a été honorée par le Prix d'excellence dans la promotion de la 
dualité linguistique décerné par le Bureau du Commissaire aux langues officielles pour son advocacy 
exceptionnelle. Fondée en 1977 par des parents passionnés, avec le soutien fort de l'ancien Commissaire aux 
langues officielles Keith Spicer, CPF a célébré son 40e anniversaire en 2017 et se prépare à marquer son 50e 
anniversaire en 2027. 
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